
Születésnapi ünnepség-
re várták az érdeklődőket 
a hatvani vasútállomáson, 
ugyanis százötvenéves lett 
a Hatvan - Szolnok vasút-
vonal. A sínpálya 1873-ban 
épült meg a Zagyva folyó 
mentén.

Több százan voltak kí-
váncsiak a Hatvan – 
Szolnok vasútvonal 

születésnapi ünnepségére. A 
Liszt Ferenc Vasutas Nyug-
díjas Klub tagjai magyar zász-
lóval és színes kendőkkel fo-
gadták a nosztalgia vonatot a 
hatvani pályaudvaron.

Többféle kiállítás is fogadta 
a vasút szerelmeseit a pályaud-
var csarnokában. Mozdonyok-
ról és a vasutas életről készített 
gyerekrajzok, valamint korhű 
fotók és élethű mozdony ma-
kettek is várták a látogatókat. 
Mindig jelentős szerepet töl-
tött be a vasút, Hatvan életé-
ben – erre hívta fel a figyelmet 
Horváth Richárd. A polgár-
mester, aki egyben a Vasutas 
Települések Szövetségének 
elnöke, arra is rámutatott, 
hogy nem csak a múltban, ha-
nem a jövőben is kiemelkedő 
a vasúti közlekedés fejlődése. 
– Fontos, hogy ez a vonal a 
jövőben is betöltse a szerepét, 
hogy egyre sűrűbben járjanak 
rajta vonatok, így biztosítva a 
modern, a versenyképes és a 
környezettudatos, közösségi 
mobilitást Hatvan, Jászberény 
és Szolnok között. Olyan jövő 

ez, amelyért érdemes dolgozni 
és érdemes lelkesedni – fogal-
mazott.

A Németi Gábor Honisme-
reti Kör elnöke rendkívüli do-
kumentációs gyűjteménnyel 
rendelkezik. Bartha László 
maga is negyedik generációs 
vasutas, aki vaskos dossziék-
ban gyűjtötte össze a hatvani 
pályaudvar történelmét felöle-
lő információkat és körülbelül 
600 darab korabeli fényképet. 
– A legrégebbi fénykép 1902-
ben készült. A fűtőház főnök-
ség történetével kezdtem, de 
a csomópont teljes működése 
benne van. Valamint a szlovák 
kapcsolatunkat is tartalmazza 
a dokumentáció. A szakmai 
munkámból is találhatók in-
formációk, amikor a kollégák-
kal több külföldi úton is részt 
vettünk – mondta.

Mindannyiunk érdeke, 
hogy a közösségi közlekedés 
lehetőségeit minél több ember 
igénybe vegye – hangsúlyozta 
Pafféri Zoltán, a MÁV-Volán 
Csoport elnök-vezérigazga-
tója. - Korábban az egyetlen 
versenyképes utazási mód 
a vasút volt, ma azt tudom 

mondani, hogy az egyetlen 
gazdaságos és fenntartható 
utazási forma a vasút. Annak 
érdekében, hogy a közösségi 
közlekedésbe tudjunk vonzani 
minél több utazót, szükséges 
az infrastruktúra fejlesztése, 
amely itt Hatvanban az elmúlt 
években átadott, felgyorsított 

vasútvonalon kézzelfogható 
eredmény – jelentette ki.

Pafféri Zoltán hozzátette, 
az emeletes motorvonatok, 
valamint az egységárasított 
busz és vonatbérletek is mind 
egy olyan fejlesztés részei, 
amelyek a közösségi közleke-
dés népszerűsítését célozzák. 

Kiemelete azt is, hogy 2022 
decemberétől Hatvanban is 
megállnak az IC vonatok, 
melynek legnagyobb aktivis-
tája a polgármester volt.  A 
programon egy nosztalgiavo-
nat is járt, amin bárki kipró-
bálhatta a korabeli utazási for-
mát. Szeniczey Csaba

Hatvan Város Önkormányzatának lapja
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150 éves a vasúti vonal: 
megelenevedett a múlt
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A hatvaniak döntik el idén is, hogy a város mire fordítsa a 
Közösségi Költségvetés 100 millió forintos keretösszegét. 
Parkolók, fásítás, játszóterek, a gyerekek oltásának támoga-
tása és például könyvállomás is szerepel a projektek között, 
összesen 19 lehetőség közül választhatják ki a válaszadók a 
legszimpatikusabbakat. Szavazni papíron is online is lehet.

A Közösségi Költségve-
tés kiemelten fontos a 
város életében, mivel 

ennek segítségével a hatva-
niak közvetlenül szólhatnak 
bele a település fejlődésébe. 
Nemrégiben így készült el 
egy okoszebra az Iskola úton, 
de így kapott több intézmény 
fedett kerékpártárolót. A ne-
héz gazdasági helyzet ellenére 
is megtartotta a városvezetés 
ezt a programot, mert fontos, 
hogy az itt élők dönthessenek 
a városi projektekről. – Ebben 
az évben is 100 millió forintot 
különítettünk el a közösségi 
költségvetésre, és ennek meg-
felelően már októbertől vártuk 
az ötleteket, ki, milyen fejlesz-
tést szeretne Hatvanban. Egy 
szakértő bizottság összesen 
19 témát választott ki, most 
ezekre lehet szavazni egészen 
április 9-ig – mondta el Hor-
váth Richárd. A polgármester 
részletezte: az idei projektek 

között van könyvállomás te-
lepítése, egy kölyökaréna lét-
rehozása a Népkertben, de új 
parkolók létesítése is lehet egy 
cél. Ugyanakkor elmondta azt 
is, hogy a tavalyi közössé-
gi költségvetés projektjeiből 
vannak olyanok, amelyeket 
idén adnak át. – Hamarosan 
elkészül a csúszda a strandon, 
ami azt gondolom a gyere-
keknek és fiataloknak nagyon 
jó szórakozási lehetőség lesz. 
Az újhatvani grund beruhá-
zása megvalósult, azonban a 
környezetrendezés mostanra 
készült el, így ezt most fogjuk 
majd ünnepélyes keretek kö-
zött átadni – részletezte.

A projektekre szavazni a 
kozossegikoltsegvetes.hatvan.
hu weboldalon lehet, vagy a 
kiküldött levélben található 
szavazólapon, amelyet ki-
töltve a Hatvani Polgármes-
teri Hivatal ügyfélszolgálata 
mellett elhelyezett urnába 

dobhatnak be. Postai úton is 
visszaküldhetik a hatvaniak a 
szavazólapot az önkormány-
zatnak, a 3000 Hatvan, Kos-
suth tér 2. címre.

Jagodics Milán kabinetfő-
nök arra hívta fel a figyelmet, 
hogy nem kell aggódni, ha 
valaki még nem kapta meg a 

postaládájába a szavazólapot, 
ezek hamarosan meg fognak 
érkezni. Egy címre, egy sza-
vazólap érkezik, azonban, ha 
a család több tagja is papíron 
szeretné leadni a szavazatát, 
erre is van lehetőség, ugyanis 
a városháza ügyfélszolgálatán 
plusz íveket is lehet igényelni. 

Ugyanakkor az interneten is 
lehet szavazni: március 20-
án megnyílt az oldal, és ott 
ugyanazt a tartalmat látják a 
felhasználók, mint a szavazó-
lapon. Miután kiválasztották, 
hogy mely projektek a szim-
patikusak, be lehet küldeni 
online a szavazatokat. Egy-

szerre több tervre is lehet 
szavazni, azonban figyelembe 
kell venni a 100 millió forin-
tos keretet. A projektek mel-
lett megtalálható a megvaló-
sulás költségének az összege, 
így nyomon követhetjük, hány 
ötletet tudunk kiválasztani.

Varga Dorottya

Az összetartásról, valamint 
a szabadság fontosságáról 
beszélt a polgármester az 
1848-49-es forradalom és 
szabadságharc 175. évfordu-
lója alkalmából tartott vá-
rosi megemlékezésen. Mint 
mondta: a nemzeti ünnepek 
azért olyan fontosak, mert 
ilyenkor idézzük fel azo-
kat az értékeket, melyekért 
őseink kiálltak, s melyek to-
vábbéléséért mi magunk fe-
lelünk. Az eseményen idén a 
diszi-s diákok adtak műsort.

Az 1848-as év fordu-
lópont volt a magyar 
nemzet történelmé-

ben, egyfajta határvonal a 
múlt és a jövő között. Ebben 
az évben ugyanis nemzetünk 
legjobbjai kokárdával a mell-
kasukon álltak ki a legszen-
tebb eszmény: a szabadság 
mellett – így kezdte ünnepi 
beszédét a polgármester a 
március 15-e alkalmából ren-
dezett eseményen a Kossuth 
téren, ahol az esős idő ellenére 
is sokan gyűltek össze. A ha-
gyományoknak megfelelően a 
tömeget először Horváth Ri-
chárd köszöntötte, aki a sza-
badság mellett az összetartás 
erejét hangsúlyozta hozzáté-
ve, hogy a forradalom idején a 
különböző nézeteket valló ál-
lamférfiak is tudtak egy közös 
ügyért harcolni. A szabadság 
szeretete, az elnyomás eluta-
sítása, a nemzet szabadságáért 

vívott harc felülírta az összes 
különbözőséget, az összes 
vitát – emelte ki. – Talán a 
legfontosabb, hogy a ma-
gyar szabadságharc a modern 
nemzeti identitás egyik alap-
kövévé vált, kimondta ugyanis 
egyrészt, hogy Magyarország-
nak függetlennek kell lennie 
minden más hatalomtól, azaz 
szabadságot követelt az ország 
számára. E mellett viszont 
megfogalmazta az egyének, a 
magyar emberek szabadság-
jogainak fontosságát is. Ma-
gyarországra tehát nemcsak, 
mint országra, hanem mint a 
magyar emberek összességé-
re, közösségére is tekintett. E 
kettősség a mai napig fontos 
fundamentuma és gerince a 
magyar nemzeti identitásnak, 
s azoknak az értékeknek, me-
lyek egy közösségbe terelnek 
minden magyart.

A városvezető hangsúlyozta 
továbbá azt is, hogy a március 

15-i emlékezések, ünnepek 
azért is olyan fontosak, mert 
ilyenkor idézzük fel azokat az 
értékeket, melyekért őseink 
kiálltak, s melyek továbbélé-
séért mi magunk felelünk. 
– Mélyen hiszem, hogy az 
ember természetes állapo-
ta a szabadság! A szabadság 
pedig magában hordozza a 
testvériséget, hiszen az embe-
rek sosem lehetnek szabadok 
egymás rovására, csakis test-
vériségben. Félni a másiktól, 
vagy gyűlölni őt e különbsé-
gekért, higgyék el, nem ne-
héz, hiszen elítélni ember-
társainkat mindig könnyebb, 
mint megpróbálni megérteni 
és elfogadni e különbsége-
ket. Azok az emberek, kiket 
mi, magyarok példaképnek 
tartunk, rendelkeztek azzal a 
nagysággal, ami képessé tette 
őket arra, hogy megértsék az 
eltérő gondolkodást, elfogad-
ják azt és ne ezekre helyezzék 

a hangsúlyt, hanem azokra az 
értékekre, melyek közösségbe 
szervezik őket. A polgármes-
ter úgy fogalmazott: a márci-
usi ifjak megtanították min-
denkinek, hogy a szabadságról 
soha, semmilyen körülmények 
között nem lehet lemonda-
ni, és minden nap meg kell 
küzdeni érte. – Sajnos Petőfi 
és a márciusi ifjak nem vették 
le vállunkról e terhet teljesen. 
A szabadságot ugyanis nehéz 
megteremteni, de talán még 
nehezebb fenntartani. Bizony, 
nem könnyű, ugyanis egyé-
ni szabadságunkat csak mi 
magunk teremthetjük meg. 
A szabadság ugyanis nem 
csak egy fogalom! Nem elég 
kimondani, hogy „szabad va-
gyok”! Gondoljunk csak bele, 
hogy hány diktátor uralkodik 
a világon a szabadság nevé-
ben! Örök hála azoknak, kik 
175 évvel ezelőtt először áll-
tak ki a szabad Magyarország 
és a szabad magyar nemzeti 
közösség megteremtése érde-
kében – hangsúlyozta.

A beszédet a DISZI-s diá-
kok produkciója követte Ta-
vaszi szél a címmel. A tanulók 
a március 15-i eseményeket 
dolgozták fel előadásukban, 
majd a koszorúzás követke-
zett. Az emlékezés virágait a 
pártok, valamint az intézmé-
nyek és civil szervezetek kép-
viselői helyezték el a Hatvani 
Csata emlékművénél.

Rácz-Szénási Réka
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Közösségi Költségvetés 2023: 
már lehet szavazni az új ötletekre

LED-csereprogram 
a gazdálkodás 
jegyében
Hatvan város önkormányzata is csatlakozott az ingyenes 
LED-csereprogramhoz. A kisebb energiafelhasználású iz-
zók jelentős csökkenést biztosítanak a villanyszámlában. 
Mindemellett a LED fényforrások élettartalma akár 10 év is 
lehet, így a kisebb energiafelhasználásnak és a kevesebb ke-
letkező hulladéknak köszönhetően alacsonyabb a környezeti 
terhelés is.

Még a januári tes-
tületi ülésen a 
képviselők meg-

szavazták, hogy egy lakossá-
gi LED-csereprogramhoz is 
csatlakozzon a város. Elindult 
az együttműködés, melynek 
köszönhetően a hatvaniak 
régi, elhasznált izzójukat in-
gyen válthatják be egy újra. 
– A csereprogrammal is sze-
retnék segíteni a hatvaniakat, 
hiszen ha leváltják a hagyo-
mányos izzóikat, akkor jelen-
tős energiamegtakarítást tud-
nak elérni. A LED fényforrás 
hosszú élettartalmú, ezért 
használója kevesebb hulla-
dékot termel, mint az, aki 

hagyományos izzóval világít 
– emelte ki Horváth Richárd 
polgármester.

A ledcsere.hu oldalon a 
„Jelentkezés”-re kattintva 
néhány perc alatt már bárki 
regisztrálhat, akinek a nevén 
van villanyszámla. Néhány 
adat kitöltését követően a 
rendszer az éves áramfo-
gyasztás, valamint az ottho-
nában található izzók száma 
és használati ideje alapján ki-
számolja, hogy az adott ház-
tartás hány ingyenes LED-re 
jogosult. A regisztráció utol-
só oldalán átvételi helyként 
Hatvant jelölje be.

Rimán Alexandra

A Pro Natura új helyen 
számolta fel a szemetet

A Grassalkovich-kastélyban rendezte találkozóját a 
Krúdy Gyula Irodalmi Kör. A háromnapos eseményen 
bemutatkoztak a társulat művészei. A múzeumnak aján-
dékozott Széchenyi Zsigmond szobrot is felavatták, me-
lyet a kör egyik tagja, Túri Török Tibor készített.

Érdeklődőkkel telt 
meg a Grassalko-
vich-kastély díszter-

me, a Krúdy Gyula Irodalmi 
Kör művészei mutatkoztak 
be. Az eseményen Szinyei 
András alpolgármester kö-
szöntötte a résztvevőket és a 
társulat tagjait. Beszédében 
elmondta, Hatvannak erős 
kötődése van az irodalom-

hoz. – Hatvany Lajos maga 
is a magyar irodalomban 
tevékenykedett. Olyan ven-
dégek szálltak meg itt a kas-
télyban, mint Thomas Mann, 
Ady Endre, József Attila. 
Író, irodalomtörténész- és 
kritikus volt, pártfogolta és 
támogatta magyar íróinkat – 
részletezte.

A Krúdy Kör 1982-ben 
alakult Budapesten, rend-
szeresen szerveznek neves 
előadókkal, valamint a tár-
saság tagjaival összejövete-
leket. A mostani eseményen 
a társulat művészei, költők, 
írók, énekesek és festőmű-
vészek mutatkoztak be, és 
tartottak előadásokat.

Németh Nyiba Sándor, a 
Krúdy Kör elnöke elmond-
ta, azért jöttek a városba, 
hogy Hatvany Lajos és 
Széchenyi Zsigmond em-

lékét ápolják. – Hatvany 
Lajos ikonikus személye a 
magyar irodalomnak. Min-
denki azt gondolja, hogy 
egy gazdag ember volt, egy 
mecénás. Nem így kell róla 
gondolkodni, hanem úgy, 
hogy egy hatalmas lexikális 
tudással rendelkező ember 
volt. Irodalmár, bölcsész 
volt, aki átölelte az egész 

magyar irodalmat. A Ma-
gyar Tudományos Akadé-
mia tagja volt, és Hatvanban 
nagyon jól tudják, de hatal-
mas dolog volt, hogy Krú-
dy Gyula gyógyíttatásában 
és a könyvkiadásában részt 
vett – mondta. Hozzátette: 
emellett számos más írót és 
költőt támogatott, a többi 
között Ady Endrét és József 
Attilát, akik nélkül a magyar 
irodalom semmivé vált vol-
na. Hatvany nevéhez kötő-
dik továbbá Magyarország 
egyik legjelentősebb lapja, a 
Nyugat megalakulása.

Az eseményen felavat-
ták Széchenyi Zsigmond 
szobrát és Hatvany Lajost 
ábrázoló festményt is aján-
dékoztak a múzeumnak, 
melyeket a Krúdy Kör mű-
vészei alkottak.

Varga Dorottya

Hatvany Lajos és 
Széchenyi Zsigmond 
emlékét ápolják

A Pro Natura Mozgalom 
tavaszi nagytakarítási ak-
ciója során 9 köbméter hul-
ladékot gyűjtöttek össze az 
önkéntes résztvevők.

Negyedik tavaszi 
n a g y t a k a r í t á s á t 
szervezte a Pro 

Natura Mozgalom Hatvan-
ban, melynek célja, hogy 
megtisztítsák a várost az el-
dobált hulladékoktól. A De-
lelő út és a Kisfaludy utca ke-
reszteződésében találkoztak 
a résztvevők, csaknem har-
mincan döntöttek úgy, hogy a 
nemes ügy mellé állnak. Több 
intézmény, szervezet és civi-
lek is csatlakoztak a szemét-
szedéshez. Rövid eligazítás 
követően, útnak indultak a 
résztvevők, két csoportra osz-
tották őket.

Sárkány Krisztina óvo-
dás gyermekével érkezett az 
eseményre. Elmondta, hogy 
fontosnak tarja azt, hogy kör-
nyezetvédelemre tanítsa fiát, a 
mindennapokban is igyekszik 
ezt a szemléletet átadni neki. 
Otthon szelektíven gyűj-
tik a szemetet, a háztartási 
zöldhulladékot pedig együtt 
szokták komposztálni a kert-
ben. – Azt gondolom, hogy a 
gyermekkorban tanított pél-

dák felnőttkorban is hatással 
vannak, számunkra fontos a 
környezet megóvása, illetve a 
Föld védelme – mondta.

A megszokott Delelő úti 
terület mellett idén Hatvan 
egyik emblematikus hely-
színét, a gesztenyefasort is 
megtisztították. Jagodics 
Milán, a Pro Natura Mozga-
lom alapítója elmondta, ezek 
nagyon értékes helyszínek. 
– Ahhoz, hogy a jövő fenn-

tartható legyen, becsülnünk 
kell ezeket a helyszíneket, és 
nagyon rosszat tesznek azok, 
akik szennyezik a környeze-
tet, és olyan állapotba hozzák 
a gesztenyefasort, mint ahogy 
most is látjuk. Elsődlegesen 
nem az a célunk, hogy má-
sok után takarítsunk, hanem 
az, hogy átadjuk az üzenetet, 
hogy ezt nem szabad – rész-
letezte. Hozzátette, a mozga-
lom munkája látható, a már 

felszámolt illegális hulladék-
lerakók nem termelődtek 
újra, ehhez azonban többször 
fel kellett szedni ugyanarról 
a helyszínről az eldobált sze-
metet.

Horváth Richárd polgár-
mester kiemelte: támogatják 
az olyan kezdeményezése-
ket, melyet a mozgalom vé-
gez, jó látni, hogy évről-évre 
többeket mozgósít. – Most 
is sokan eljöttek, volt, aki 
kisgyermekkel vett részt a 
nagytakarításon. Azt gon-
dolom ez nagyon jól mutatja 
azt, hogy széleskörű összefo-
gás van a Pro Natura Moz-
galom mögött – fogalmazott.

A kihelyezett konténer 
megtelt, összesen 9 köbmé-
ter szemét gyűlt össze a tava-
szi nagytakarítás során.

Varga Dorottya

Összefogásra tanítanak 
a márciusi ifjak



Március nyolcadikán ismét 
a hölgyeket ünnepelték a vá-
rosban. Idén Beliczai Balázs 
humorista és Gájer Bálint 
énekes szórakoztatta a kö-
zönséget.

Ismét megtelt a Nagy 
Endre Rendezvényterem 
a nemzetközi nőnapon. 

Az estét jó hangulat és fo-
lyamatos nevetés jellemezte. 
A városban már hagyomány, 
hogy közösen ünneplik a höl-
gyeket március 8-án, és ez 
idén sem maradhatott el. A 
nők most is örömmel érkez-
tek a rendezvényre. – Szerin-
tem nagyon jó ez az esemény, 
hogy itt összegyűlhetnek az 
idősebbek és fiatalabbak, mert 
egyrészt találkozunk azokkal 
akikkel ritkábban szoktuk lát-
ni egymást, másrészt pedig jó 
érzés, hogy a város így meg-
ünnepel bennünket – hangsú-
lyozta Horváth Anikó.

Az eseményt Horváth Ri-
chárd polgármester, valamint 
Lestyán Balázs alpolgármester 
humorral fűszerezett beszéd-
del nyitotta meg. Az alpolgár-
mester azt mondta: a férfiak 
végső soron mindig mindent 

a nőkért tesznek, igyekez-
nek őket biztonságban tudni, 
és szeretnék őket boldoggá 
tenni. Ezért a nemzetközi 
nőnapon minden róluk szól, 
ilyenkor a hölgyek minden-
napos fáradozásait igyekszik 
megköszönni a városvezetés 
is. Horváth Richárd polgár-
mester ezután a nők család-
ban betöltött fontos szerepét 
hangsúlyozta hozzátéve, hogy 
ők azok, akik szebbé teszik a 

mindennapokat. - Az ember 
az élete folyamán annyi min-
dent próbál tenni, de mindig 
egy nő, a család áll a közép-
pontban. Mindig próbáljuk 
úgy alakítani a dolgokat, hogy 
az az egység, amit a nő és a 
férfi alkot, az egy boldog egy-
ség legyen, a hölgyek szerepe 
azonban kétségkívül pótol-
hatatlan a mindennapokban, 
a családok összetartásában! – 
hangsúlyozta a polgármester.

A beszédeket követően 
Beliczai Balázs szórakoztatta 
a közönséget. A humorista 
műsorában a házasságról, a 
párkapcsolatokról, valamint 
a gyereknevelésről mesélt 
vicces történeteket, a hang-
utánzás mellett pedig éne-
kelt is, ismert dalok poénos 
változatát adta elő. Őt kö-
vette Gájer Bálint énekes, aki 
romantikus swing dalokkal, 
valamint latinos lüktetésű 

szerzeményekkel kápráztatta 
el a nőket.

A jó hangulatú esemény vé-
gén, a hagyományokhoz hűen 
minden nőt egy szál virággal 

ajándékozott meg a városve-
zetés. A nőnapi programmal 
pedig mindezeken túl hivatalo-
san is kezdetét vette a Tavaszi 
Fesztivál. Rácz-Szénási Réka

Ebben az évben a Cactus 
Top Óra és Ékszer Kft., azaz 
a Salamon óraszaküzlet lett 
az év vállalkozása, emellett 
kitüntették Hatvan város 
együttműködő partnereit, 
valamint egy különdíjat is 
kiosztottak. 

Idén is megrendezték a 
Hatvan Város Partnere 
Programot. Az eseményt 

már tizenegyedik alkalommal 
tartották meg a városban. En-
nek lényege, hogy a település 
és a városban tevékenykedő 
cégek szoros kapcsolatot ala-
kítsanak ki egymással. A vál-
lalkozások tesznek a városért, 
segítik a település előremoz-
dulását az adók befizetésével 
is, munkahelyeket biztosíta-
nak, és erősítik a lojalitást. Az 
együttműködés és a jó kapcso-
lat az önkormányzat, a cégek 
és a civil szervezetek között 
létkérdés, hiszen ez az egyik 
alapja egy fenntartható, sza-
bad és virágzó településnek. A 
rendezvényt Horváth Richárd 
polgármester nyitotta meg, 
aki előadásában emlékezte-
tett arra, hogy 1,6 milliárd 
forint plusz terhet kell kigaz-
dálkodnia idén Hatvannak, 
úgy, hogy közben az infláció 
nagyon magas, az államtól 
kapott rezsitámogatás pedig 
aránytalanul kevés. A városve-
zető hangsúlyozta: a jelenlegi 
gazdasági válság kezeléséhez 
olyan megoldásokat talált az 
önkormányzat, amellyel nem 
sérülnek a hatvaniak. – A cé-
geinken, intézményeinken, az 
önkormányzaton spórolunk, 
emellett a sajáterős beruházá-
sokat is meg kellett húznunk 
annak érdekében, hogy az 1,6 
milliárd forintot megteremt-
sük – részletezte. Horváth Ri-
chárd hangsúlyozta: mindezek 
ellenére, a város továbbra is 
támogatja az óvodákat, a kul-
turális és szociális intézmé-
nyeket, a gyerekek úszásokta-
tását, továbbra is megmarad az 
ingyenes helyijáratú közösségi 
buszközlekedést, a sportcsar-
nokot, az uszoda, a vadaspar-
kot, valamint a strand mű-
ködését is biztosítják. Idén is 
lesznek beruházások a közös-
ségi költségvetés összegéből, 
mindezek mellett pedig a civil 
szervezetekről és a vállalkozá-
sokról is gondoskodnak. - A 

város és a városvezetés életé-
ben nagyon fontosak a partne-
reink. A civilek, a vállalkozók, 
mindazok az emberek, akik 
a várost alkotják. És nagyon 
fontosnak gondolom azt, hogy 
a vállalkozásokkal jó kapcsola-
tot tartsunk fent. Fontos tudni, 
hogy mi jár a fejükben, hogyan 
érzik magukat a városban, ho-
gyan látják a jövőt, milyen se-

gítségre van szükségük, és mi 
azon dolgozunk, hogy támo-
gassuk őket a munkájukban 
fejlődésükben – hangsúlyozta.

Bánhidy Péter, a Heves 
Megyei Kereskedelmi és Ipar-
kamara elnöke, Hatvan és a 
járás gazdasági helyzetét és 
kihívásait ismertette. A prog-
ramon az inflációról is beszélt, 
kiemelve, hogy az energiaárak 

globális szinten kedvezőbben 
alakulnak, ezek alapján az év 
végére 10 százalékot csökken-
het.

Szőke Csilla, a Heves Me-
gyei Szakképzési Centrum 
kommunikációs és marketing 
osztályának osztályvezetője 
a szakképző intézmények és 
a helyi vállalkozások közötti 
együttműködési lehetőségekre 

hívta fel a figyelmet. Emel-
lett ismertette az intézmé-
nyek tanulmányi kínálatát is, 
elmondta, hogy 20 ágazatban 
képeznek szakembereket. Szil-
ágyi Artúr és Csontos Csaba, 
WWF Magyarország éghaj-
latvédelmi szakértői Hatvan 
Város Fenntartható Energia- 
és Klíma Akciótervét mutat-
ták be.

Pásztor Szabolcs, a Nem-
zeti Közszolgálati Egyetem 
docense, az Oeconomus Gaz-
daságkutató Alapítvány vezető 
kutatója, a magyar KKV szek-
tor kihívásaira hívta fel figyel-
met. Kiemelte: a vállalkozók 
fontos és meghatározó szere-
pet töltenek be a gazdaságban, 
azonban viharos évek állnak 
a kkv-k mögött. Hozzátette: 
a 2020-as években ebben a 
szektorban a pandémia jelen-
tős károkat okozott. Később 
nem mindenki tudott erőre 
kapni, sok esetben csökkent a 
jövedelmezőség és beszűkül-
tek a munkaerőtartalékok. 

A Hatvan város Együtt-
működő Partnere díjat 9 vál-
lalkozás nyerte el, a Zombo-
ri-60 Sütőipari Kft, a Plastic 
2000 Kft, a Monitoring-
Távfelügyelet Kft, a Malsan 
Kft, a Ledvillszer Kft., Bódy 
Szabolcs, Barátiné Papp 
Krisztina, Bakos Máté, vala-
mint Szántó László.

Az év vállalkozása díjat a 
Cactus Top Óra és Ékszer 
Kft. kapta. A cég nagy múlttal 
rendelkezik, a város Salamon 
Óraüzletként ismeri. Salamon 
Sándor órásmester a jelenlegi 
tulajdonos édesapja 1945-ben 
költözött Hatvanba Marosvá-
sárhelyről, az ő fia, Ferenc az 
újhatvani városrészen nyitot-
ta meg műhelyét az 1960-as 
évek elején. Jelenleg Hatvan 
központjában az Iskola utcá-
ban működik az óra- és ék-
szer üzlet, mely egyedülálló a 
városban. Bár az órás szakma 
napjainkban egyre inkább hi-
ányszakmának számít, az pe-
dig különösen ritka, hogy egy 
ősi mesterség egy családon be-
lül csaknem 100 éve öröklődik 
generációról generációra. A 
cég minden erejével továbbra 
is azon dolgozik, hogy üzle-
tükből mosollyal sétáljanak ki 
az emberek.

Rácz-Szénási Réka
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Világszerte a nőket ünne-
pelték március elején, így 
volt ez Hatvanban is, ahol a 
város vezetése ellátogatott az 
idősotthonokba, a nyugdíjas 
klubokba és a rákellenes liga 
tagjaihoz is, hogy ajándékkal 
lepje meg a hölgyeket.

Verssel és dallal szóra-
koztatták egymást a 
Naplemente Nyug-

díjas Klub tagjai nőnap alkal-
mából. Az elmúlt napokban a 
városvezetés virággal köszön-
tötte a hölgyeket, akik öröm-
mel fogadták ezt a gesztust. A 
programon Horváth Richárd 
polgármester beszédében a 
nők iránti tiszteletét hang-
súlyozta, miközben felidézte 

saját gyermekkorát, édes-
anyjával való kapcsolatát. A 
Kórház utcai Hatvani Idősek 
Otthonában sem maradt el az 
ünneplés, itt is verses előadá-
sokkal tették még emlékeze-

tesebbé a nőnapot.  A Vasutas 
Szakszervezeti Nyugdíjas 
Klub tagjai is megünnepelték 
a nőket, a Korona étteremben 
gyűltek össze, ahol cserepes 
virággal köszöntötték őket. 

A Hajós Alfréd úti Idősek 
Otthonába is ellátogatott a 
városvezetés, hogy megaján-
dékozza a nőket. Az ünne-
peltek boldogan vették át a 
virágot. Emellett az intéz-

mény vezetői is kézzel készí-
tett csomagokkal lepték meg 
a jelenlévőket. 

Ezt követően a Szent Er-
zsébet Idősek Otthonába 
látogatott el Szinyei András 

és Lestyán Balázs alpolgár-
mester. Itt is színes virágot 
vittek a nőknek. A résztvevők 
körbe ültek és beszélgettek a 
nők betöltött szerepéről a 
mindennapokban.

Szintén nőnapi ünnepséget 
tartott a Liszt Ferenc Nyug-
díjas Vasutas Klub a Daliban. 
Horváth Richárd polgármes-
ter ünnepi beszéde után a 
közösség férfitagjai műsorral 
kedveskedtek a hölgyeknek, 
majd a városvezetés átadta a 
virágokat a klub nőtagjainak.

A Rákellenes Liga Hatva-
ni Alapszervezetének tagjait 
is köszöntötték: a férfiak mű-
sorral készültek, a város veze-
tése pedig virággal lepte meg 
a hölgyeket.

A városvezetés is köszöntötte a hölgyeket

Humor és swing a nőnaponA Salamon óraszaküzlet 
lett az év vállalkozása



6 VÁROS, AHOL ÉLÜNK 2023. MÁRCIUS SPORT 72023. MÁRCIUS

A Magyar ITF Taekwondo 
Szövetség történetében 
egyedülálló versenyt szer-
veztek a budai Szent Gel-
lért Sportcsarnokban. Az 
esemény különlegességét az 
adta, hogy először rendez-
tek ilyen megmérettetést 
óvodásoknak, valamint al-
só-és felső tagozatos iskolá-
soknak.

Nem mindennapi 
versenyt szervezett 
február végén a Ma-

gyar ITF Taekwondo Szö-
vetség Budán. Az eseményre 
korlátozott számban lehetett 
jelentkezni, ezért a Hatvani 
Taekwondo Klub már az első 
nevezési napon leadta a kicsik 
névsorát. A csapatban nin-
csenek óvodások, de három 
alsós és két felső tagozatos 
versenyző nevezett a TKD 

Kids hatpróbára. Az esemény 
helyszínén a regisztrációk 
után csoportokba osztották a 
gyerekeket, majd a megmé-
rettetés alap kérdésekből, spe-
ciális technikákból, gyorsasági 
tesztből, erőfelmérő tesztből, 
formagyakorlatból és végül 
egy csatából állt – mondta 
Dudás Attila edző. A két fel-
sős fiú már korábbi versenye-
ken több érmet is begyűjtött, 
és ezen a megmérettetésen is 
remekül helytálltak, Gazdag 
Levente és Gyöngyösi Le-
vente is ezüstérmet szereztek!

A kisiskolás kategóriában 
Rigó Dorka is sikeresen gyűj-
tögette pontjait, a szivacs-
csal vívott csatában minden 
ellenfelét legyőzte, így vé-
gül bronzérmet nyert! Tóth 
Zente és Szombati Barnabás 
pedig olyan remekül teljesí-
tettek a hatpróba állomásain, 
hogy akár még a hatvani klub 
jövőbeli bajnokai is lehetnek 
– hangsúlyozta az edző. Mint 
mondta: Zente – aki csupán 
egy hónapja jár edzésre – a 
dobogó felső fokára állhatott, 
Barna pedig ezüstéremmel 
térhetett haza.

hatvanihirlap.hu

Fényesen csillogó érmeket 
szereztek Dudás Attiláék

Készülnek 
a nyári szezonra 
a vadasparkban

Újra megnyitotta a kapuit a 
hatvani vadaspark: márci-
us elseje óta ismét várják az 
érdeklődőket, kirándulni vá-
gyókat a Szúnyog-szigetre.

Ahhoz, hogy az állatok 
jól érezzék magukat 
és védve legyenek az 

időjárás viszontagságaitól, a 
területen elhelyezkedő épít-
ményeket folyamatosan kar-
ban kell tartani – erre hívta 
fel a figyelmet Tímár Dávid 
a vadaspark vezetője. – Terve-
ink között van a magyar tarka 
marháknál a karámszerkezet 
teljes cseréje, egy két szárnyas 
kapuval. Ezen kívül szeret-
nénk felújítani a nyúlsimo-
gatónkat és a nyulak állandó 
helyét is. Valamint a kecskék 
karámszerkezetét is szeret-
nénk felújítani. Az óljukat ta-
valy már sikerült rendbe hozni. 
Tehát a múlt évet is pozitívan 
zártuk és remélem, hogy az 
idei terveket is sikerült majd 
megvalósítani – mondta.     

A vadaspark sikerének 
másik titka, hogy a látoga-
tók változatos eseményeken 

is részt vehetnek. – Április 8 
-án szombaton tartjuk majd 
a húsvétot. A programokban 
segítségünkre lesz a Hatvany 
Lajos Múzeum, a Hatvani 
Nőegylet és a Hatvani Tou-
rinform Iroda is. Én bízom 
benne, hogy idén is sokan 
eljönnek majd a gyerekek leg-
nagyobb örömére, akik a nyu-
szikat is megsimogathatják. 
De nem csak ezen a napon, 
hanem hosszabb időn keresz-
tül is lesznek színes progra-
mok a családok részére – rész-
letezte a vadaspark vezetője. 
Tímár Dávid hozzátette, idén 
hosszabb nyitvatartási idővel 
várják a vendégeket, délelőtt 
10 órától, délután 4 óráig. 
Április végétől pedig még 
tovább, az esti órákig várják a 
látogatókat.

Szeniczey Csaba

Jógával fejlesztik a gyerekeket 
a Gesztenyéskert óvodában
Gyakran tartanak jóga órákat a Gesztenyéskert óvodában. 
Ilyenkor a gyerekek játékos formában sajátíthatják el a moz-
gásforma alapjait, emellett a relaxációra is nagy hangsúlyt 
fektetnek. Az egészségügyi szakemberek szerint születé-
sünktől kezdve ér minket stressz, ennek hatásait meg kell 
tanulni kezelni, mert a hosszútávon fennálló tünetek megbe-
tegedést okozhatnak, például magas vérnyomást, szívritmus-
zavart, de kialakulhat pánikbetegség, vagy akár depresszió is.

Rendszeresen tartanak 
jóga órákat a Gesz-
tenyéskert óvodában.  

Janka-Visnyei Panna óvoda-
pedagógus elmondta, hogy 
jót tesz a gyerekeknek a jóga, 
nemcsak a fizikai képességet 
és készségeket fejleszti, ha-
nem a memóriájukat, gon-
dolkodásukat is, gyakorlásá-
val pedig oldódik bennük a 
stressz, valamint érzelemsza-
bályozásukra is hatást gyako-
rol.  – Nagyon jól be tudtuk 
illeszteni a mindennapos 
mozgás keretei közé a jógát. 
A gyerekek nagyon-nagyon 
élvezik, újdonság volt ez ne-
kik is, és nekem is, de nagyon 
jól megtanultuk ezeket a gya-
korlatokat együtt végezni. 
Ezek nagyban hozzájárulnak 
ebben a mai felgyorsult vi-
lágban a stresszkezeléshez, a 
feszültségük levezetéséhet, és 
tapasztalatom is azt mutat-
ja, hogy a gyakorlatok által, 
és a végén lévő relaxációval 
nagyon szépen le lehet őket 
nyugtatni – mondta. Hozzá-
tette, hogy a befelé fordulás 
szerves részét képezi ezeknek 
a foglalkozásoknak, fontos, 
hogy minél fiatalabban meg-
tanulják a nehéz helyzetek 
kezelését. 

Fazekas Gábor, a Magyar 

Mindfulness és Kontempla-
tív Egyesület elnöke kiemel-
te, hogy a mozgás, a jóga és 
a sportolás mind hasznos a 
stresszhelyzetek kezelésére. – 
A meditáció is segíthet, hogy 
a tudatunkat megnyugtassuk 
és elcsendesítsük ilyen hely-
zet után. Azt javaslom, hogy 
mozogjunk, akár jógázzunk, 
vagy meditáljunk, hogyha 
stresszes napunk volt, hogy 
ezzel a szervezetünket és 
a tudatunkat visszaállítsuk 
egyensúlyi állapotba – foglal-
ta össze. Elmondta továbbá, 
hogy bármilyen tevékenysé-
get lehet tudatosan végezni, 
így például az evés is lehet 

meditatív hatású, ha odafi-
gyelünk az ízekre, szagokra, 
textúrákra, valamint elmé-
lyedünk a táplálkozás folya-
matában. Hozzátette, hogy 
kutatások bizonyítják, hogy 
ezek rendszeres gyakorlása 
nagymértékben javítják az 
életminőséget. 

Tompa Gyöngyvér pszi-
chológus úgy fogalmazott, 
hogy kedvező hatású stressz 
is létezik, azonban a fokozott 
tünetek, melyeket a negatív 
stressz okoz hosszútávon az 
immunrendszer legyengülése 
mellett depresszió kialakulá-
sához is vezethet. Éppen ezért 
minél előbb ajánlott a gyere-
keknek megtanítani, hogyan 
tudják kezelni a nehezebb 
helyzeteket. – Csecsemő-
korban megjelennek azok a 
frusztráló helyzetek, amelyre 
már a neveléssel úgy tudunk 
reagálni, mint stresszoldó te-
vékenységre. Ha a baba sír, 
és az anya megjelenik, azt ta-

nulja meg, hogy szólnom kell, 
hallgatnak rám a világban. 
Ezzel az alapvető ősbizalom 
kialakulásával az önbizalom, 
a másokba vetett bizalom és 
személyiségerősödés történik. 
Tehát, ha nem is konkrétan 
stresszkezelést tanítunk, min-
denképpen reaktív módon 
stresszkezelést nevelünk. A 
szülő viselkedése mindig mo-
dellértékű a gyermek számára, 
ezt soha nem szabad elfelejte-
ni – részletezte.

A pszichológus hozzá-
tette, hogy érdemes arra fi-
gyelni, hogy gyermeknevelés 
során hitet adjanak a szülők 
a kicsiknek, hogy meg tud-
janak küzdeni a nehéz hely-
zetekkel, és ne meneküljenek 
el. Elmondta továbbá, hogy 
nagyban függ a gyermek 
személyiségétől, hogy mi a 
leghatásosabb módszer arra, 
hogy megnyugtassa saját 
magát. 

 Varga Dorottya
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Legújabb, Adj király kato-
nát! című albumával járja 
az országot az Anna and 
the Barbies. A körút során 
a városba látogatott a ze-
nekar két tagja, ahol a Hat-
van TV Kommentár című 
magazin vendégei voltak. 
Pásztor Anna és Pásztor 
Sámuel beszéltek többek 
között arról, hogyan ala-
kult az évek során zenei 
pályájuk, és énekeltek is a 
közönségnek.

A Hatvan Tv Kom-
mentár című műso-
rának Pásztor Anna 

és Pásztor Sámuel, az Anna 
and the Barbies zenekar tagjai 
voltak a vendégei. Jelenleg az 
országot járják, hogy bemu-
tassák legújabb, Adj Király 
Katonát! albumukat. A be-
szélgetés ezúttal rendkívüli 
volt, ugyanis az adásfelvétel 
nyilvánosan történt, így az ér-
deklődők megtekinthették azt 
az Ady Endre Könyvtárban. 
A beszélgetés során nyilat-
koztak arról, milyen testvér-
párként zenélni. – Mindenki-
nek ajánlani tudom, egyrészt 
azt, hogy zenéljen, másrészt 
azt, hogy a testvérével tegye 

ezt. Több dolog miatt is jó do-
lognak tartom, többek között, 
mert több mint valószínű, 
hogy vele életed végéig jóban 
leszel, persze ez alól is vannak 
kivételek, de nálunk ez na-
gyon bevált. A másik dolog 
pedig az, amikor családi alap-
ja van egy vállalkozásnak, egy 
zenekarnak, bárminek, akkor 

az biztos alapokon nyugszik, 
és mi hiszünk abban, amit 
csinálunk – mondta Pásztor 
Anna, a zenekar énekese, dal-
szövegírója.

Őszintén beszéltek továbbá 
arról is, hogyan indult be kar-
rierjük, mi történt velük fenn-
állásuk 19 éve alatt, és hogyan 
élték meg a koronavírus-jár-

vány ideje alatti bezártságot. 
– Úgy éreztem magam ak-
koriban, mint az állatkertben 
egy nagytestű ragadozó, aki 
csak fel-alá sétál a ketrecében. 
Nehezen éltem meg a bezárt-
ságot, mert mindig megyek. 
Aztán kitaláltam, hogy menni 
fogok, csak nem kifelé, hanem 
befelé. Rájöttem arra, hogy 

elképesztő távolságok vannak 
bent a lelkemben, egy teljes 
univerzum, ami talán na-
gyobb, mint a kinti világ. El-
kezdtem azzal foglalkozni mi 
van a csendben, nyugalom-
ban, békében, a félelmen túl, 
és nagyon izgalmas dolgokra 
találtam. Ez egy zeneileg na-
gyon termékeny időszak volt 

az életemben – fejtette ki az 
énekesnő.

A beszélgetés fő témája 
azonban új albumuk, az Adj 
Király Katonát! volt. – Már 
korábban megjelentek dala-
ink, aztán írtunk még hoz-
zá egy párat, így állt össze a 
teljes lemez. Kifejezetten úgy 
érezzük, szakmailag és művé-
szetileg is sikerült úgy össze-
raknunk ezt az albumot, hogy 
egységes, de mégis nagyon 
színes, hangulatban és hang-
szerelésben egyaránt – mond-
ta Pásztor Sámuel, a zenekar 
énekes-gitárosa.

Pásztor Anna hozzátette, 
hogy az emberek globálisan 
olyan dolgokat éltek meg az 
elmúlt években, melynek ha-
tására egy új világ kezdődött. 
Éppen ezért a lemez címadó 
zenéje, az Adj Király Katonát!-
tal erőszakmentesen kívánnak 
„katonákat verbuválni” ehhez 
a világhoz. A dalban a király 
maga Isten, hozzá fohászkod-
nak, hogy együtt a zene és a 
boldogság segítségével elin-
dítsanak egy szebb jövőt. Ezt 
az üzenetet személyesen sze-
retnék terjeszteni, éppen ezért 
járják az országot.

A műsor végén a két énekes 
dalokat adott elő, majd közös 
képeket készítettek a közön-
ség tagjaival. A felvétel után 
kötetlen beszélgetés alakult ki 
a zenészek és jelenlévők kö-
zött. Az teljes adás visszanéz-
hető a Hatvan TV Youtube-
csatornáján.

Varga Dorottya

Hatvanban járt az Anna 
and the Barbies két tagja

Visszaesés látszik 
az autósiskoláknál
Az infláció az autósiskolák-
ra is hatást gyakorolt, idén 
drágulásra lehet számítani 
a jogosítvány megszerzésé-
nél, a szakértők szerint emi-
att csökkent az oktatásokra 
való jelentkezések száma. 
A jelenlegi helyzetben az 
embereknél nem prioritás 
a jogosítvány megszerzése, 
azonban még így is magas 
létszámban jelentkeznek. Az 
egyik hatvani autósiskolá-
ban évente átlagosan 250 fő 
vizsgázik sikeresen.

A tavalyi év alakulá-
sához képest, idén 
eddig csaknem 25 

százalékkal kevesebben je-
lentkeztek KRESZ tanfo-
lyamra – mondta az egyik 
hatvani autósiskola vezetője. 
Rózsa Attila kiemelte: az or-
szágon végigsöprő infláció a 
hazai autósiskolákra is hatást 
gyakorolt, így minimális ár-
emelkedésre is lehet számíta-
ni idén. A járművek szerviz-
költsége is megemelkedett, 
így az elmúlt évekhez képest 
drágábban lehet pótolni a 
kopóalkatrészeket, ami befo-
lyásolhatja a tandíjakat. – Az 
elméleti tandíj 50.000 fo-
rint körül alakul, ehhez jön a 
4.600 forintos elméleti vizs-
gadíj. A gyakorlati órák a kör-
nyékben 9.000-11.000 forint 
közötti összeget mutatnak 

– részletezte Rózsa Attila, az 
R&R Autós-Motoros Iskola 
vezetője.

Az autósiskola vezetője azt 
is elmondta: mivel csökkent 
a jelentkezők száma a vezetői 
engedély megszerzésére, így a 
sikeres KRESZ vizsga után a 
megszokottnál kevesebb időt 
kell várni a gyakorlati okta-
tásra. – Lényegesen rövidebb 
idő alatt autóra tudjuk ten-
ni az embereket. A meglévő 
tanulóink között is vannak 
olyanok, akik megcsinálták 
a KRESZ-t, azonban még 
várnak a vezetési gyakorlat 
elkezdésével, így jelenleg akár 
2-3 hetes várokozás után vagy 
maximum egy hónap eltelté-
vel már tudunk oktatót bizto-
sítani – tette hozzá.

Rózsa Attila azt is kifej-
tette: fontos tudomásul ven-
ni, hogy a kötelező 30 óra 
vezetés nem feltétlenül elég 
a jogosítványhoz. A jelenle-
gi forgalomban, egy teljesen 
kezdő vezetni tanuló ember 
számára alapesetben legalább 
40-50 óra szükséges ahhoz, 
hogy elboldoguljon az utakon. 
A szakember arra is felhívta a 
figyelmet, hogy fontos türel-
mesnek lenni az oktatáson, 
hiszen az a cél, hogy min-
denki megtanuljon biztonsá-
gosan, a szabályokat betartva 
közlekedni.

Rimán Alexandra

Minden szinten segítséget 
nyújt a roma önkormányzat
Általános iskolásokat ju-
talmaztak, kirándulásokat 
szerveztek és a hátrányos 
helyzetű családokat is tá-
mogattak több alkalommal 
2022-ben. Az idei évben 
is sok terv szerepel a roma 
önkormányzat listáján. 
Többek között alapítottak 
egy egyesületet, hogy még 
több segítséget tudjanak 
nyújtani a rászorulóknak és 
a sportban tehetséges roma 
fiatalokat is támogatják 
2023-ban.

Aktív évet zárt 2022-
ben a Roma Nem-
zetiségi Önkor-

mányzat. Többek között 
részt vettek a városi majális 
ünnepségén, ahol a főző-
verseny különdíjasai voltak, 
valamint az általános isko-
lák évzáró ünnepségein ki-
váló tanulókat jutalmaztak 
oklevéllel. Több mint 300 
rászoruló családnak biztosí-
tottak ingyenes belépési le-
hetőséget a hatvani strand-
ra, valamint olyan diákokat 
utaztattak Budapestre, akik 
közül sokan most jártak éle-
tükben először a fővárosban 
– mutatott rá Baranyi Béla a 
Roma Nemzetiségi Önkor-

mányzat elnöke. - Szept-
emberben több mint 30 
roma és nem roma tanulót 
vittünk el kirándulni Buda-
pestre, ahol meglátogattuk 
a Terror Háza Múzeumot. 
Aztán tettünk egy sétát, 
amelynek során ellátogat-
tunk a Hősök terére. Aztán 
átmentünk a Fővárosi Ál-
latkertbe, majd ezt köve-
tően, egy ebéddel zártuk a 
napot – részletezte.

Az elnök hozzátette, az 
önkormányzat mikulásnapi 
ünnepsége is sikeres volt, 
ahol rászoruló gyermekek 
kaptak ajándékcsomagokat, 
a karácsonyi ünnepek előtt 
pedig hátrányos helyzetű 
családoknak nyújtottak tá-
mogatást. A roma önkor-
mányzat célja, hogy a jövő-
ben még több családnak és 

diáknak tudjanak segítséget 
nyújtani. – Alapítottunk egy 
egyesületet, aminek a neve, 
Együtt a Jövőnkért Egyesü-
let. Ennek az a célja, hogy 
még tágabb körben, illetve 
még aktívabban tudjunk 
segíteni a rászorulóknak – 
mondta Ifj. Baranyi Béla.

Az egyesület elnöke ki-
emelte, az egyesület műkö-
désével arra is lehetőségük 
nyílhat, hogy ne csak Hat-
vanban, hanem az egész ré-
gióban eljussanak a támoga-
tást igénylő családokhoz.

A sportoló tehetségek fel-
kutatása és gondozása 2023-
ban is kiemelt célja az önkor-
mányzatnak – erre hívta fel a 
figyelmet Baranyi Krisztián 
a Roma Nemzetiségi Ön-
kormányzat képviselője. - 
Fel is vettük a kapcsolatot 

az FC Hatvan elnökével. 
Szeretnénk egy megállapo-
dást kötni, ami azt foglalja 
magába, hogy fiatal, hátrá-
nyos helyzetű, de kiemelke-
dő sportolókat támogatunk 
eszközökkel, vagy a tagsági 
díjjal, amit nem tudnak be-
fizetni és szeretnénk, ha ők 
tudnák folytatni azt az utat, 
amit elkezdtek a sportban – 
fogalmazott.

Továbbá az idei tervek 
között szerepel egy Holo-
kauszt-emlékmű felállítása, 
valamint régi vágya az ön-
kormányzatnak egy közössé-
gi ház létrehozása is. – Sze-
retnénk egy közösségi ház 
keretein belül foglalkozni 
olyan fiatalokkal, akiknek a 
családi hátterük nem engedi 
meg, hogy támogatva legye-
nek, akár lelkileg, akár egy 
beszélgetés kapcsán, akár a 
tanulásban, a sportban, vagy 
a zenében – részletezte Ba-
ranyi Krisztián. Hozzátette, 
hogy a foglalkozásokat leg-
alább kéthetente szeretnék 
megszervezni. A képviselő 
bízik benne, hogy ha meg-
kapják a segítséget, a közös-
ségi ház idén megkezdheti a 
működését.  

Szeniczey Csaba
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Bősze Balázs nem tartja ma-
gát hősnek, mint mondja, 
azt teszi, amit tennie kell, 

hivatástudattal végzi a munká-
ját. – A kéklámpások családtagjai 
hátországként támogatnak, őket 
nevezném igazi hősöknek, mert ez 
sokszor nagy áldozattal és lemon-
dással jár. Van, hogy nem tudunk 
ott lenni egy-egy születésnapi 
bulin, vagy lemaradunk a szentes-
téről, azonban, mint minden hiva-
tásnak, ennek is megvan a varázsa 
– mondja.

A jászberényi Klapka György 
Szakközép- és Szakiskolában vég-
zett, mint géplakatos, ezután az 
intézményben maradt, hogy le-
érettségizzen. Eközben letette a 
középfokú német nyelvvizsgát és 
informatikai képesítést is szerzett. 
Utolsó középiskolai évében pár-
huzamosan tanult a tűzoltó alapis-
kolában. – Mondhatnám azt, hogy 
gyerekkorom óta tűzoltó szeretnék 
lenni, de nem lenne igaz. Azt vi-
szont tudom, hogy mindig vonzott 
a hivatásos pálya. Egyidőben je-
lentkeztem tűzoltónak és katoná-
nak, mind a két helyre felvettek. 
A sorsnak tulajdonítom, hogy a 
hatvani tűzoltóságról egy hét-
tel korábban jeleztek vissza, hogy 
megfeleltem, így 2007-ben szerel-
tem fel – eleveníti fel. Nem áll tá-
vol tőle ez a hivatás, ugyanis anyai 
nagyapja tűzoltóparancsnok volt 
Jászberényben.

A tűzoltóságon napirend sze-
rint látják el a szolgálatot, ami el-
méleti- és gyakorlati képzésből, 
valamint szerelési foglalkozásból 
áll, ami technikai dolgokat foglal 
össze. A parancsnokságon min-
denkinek megvan a maga feladata, 
az évek során megtanultak csapat-
ként hatékonyan együttműködni. 
– Az egyik legnemesebb feladat-
nak tartom mások szolgálatát. Ha 
a lakosság biztonsága a cél, azért 
mindent meg kell tenni, hogy tud-
ják és érezzék, minden rendben 
lesz. Ha kivonulunk egy káreset-
hez, vagy baleset helyszínére, ak-
kor azt kell látniuk az embereknek, 
hogy jólszervezettek vagyunk, és 
mindenki tudja a dolgát. Fontos, 
hogy biztonságérzetet keltsünk 
mindenkiben azzal, hogy pánik-
helyzetekben tudjuk mi a teendő, 
akkor is, amikor mindenki más 
lefagy – részletezi. Munkatársait 
úgy jellemzi, hogy ők a második 
családja. – Nagyon sok időt töltünk 
együtt, káreseteknél mindig egy-
másra vagyunk utalva, ez nagyon 
összekovácsolt minket az évek 
során. Munkán kívül is tartjuk a 
kapcsolatot, gyakran szervezünk 
csapatépítőket. Mindig számít-
hatunk egymásra, az élet bármely 
területén, nemcsak szolgálatban 
vagyunk csapat, hanem civilben is. 
Ha valamelyikünknek segítségre 
van szüksége, szó nélkül megyünk 
és csináljuk – mondja.

Bősze Balázs 2013-ban csatla-
kozott a HUNOR Mentőszerve-
zethez. Ide nagyon szigorúak a be-
jutási feltételek, nemcsak a fizikai 
erőnlétét nézték, hanem kétlépcsős 
pszichológiai és orvosi teszten is 
meg kellett felelnie. A HUNOR 
hazai és nemzetközi segítségnyúj-
tásban bevethető szervezet, kül-
földön Magyarország hivatalos 
katasztrófavédelmi mentőcsapata. 
Első bevetése országhatáron túl 
idén Antalyában volt, miután feb-
ruár 6-án földrengés rázta meg Tö-
rökországot. Azt mondja, hivatá-
sos pályája során még semmi nem 
érintette meg annyira, mint ez a ka-
tasztrófa, hazatérése után is követi 
az ottani eseményeket. Kinti mun-
kájukat fegyelem és szervezettség 
jellemezte, az egyetlen csapat volt, 
amelyik 24 órás szolgálatban vé-
gezte a mentést. Ahogy fogalmaz, 
hajtotta őket a tettvágy és segíteni 
akarás. – Ha pozitívan szemléled a 
világot, akkor azt látod, hogy meg-
mentettél 17 embert, ugyaneny-
nyi családot és egyben generációt. 
Leírhatatlan, mit éreztem, amikor 
rám tekintett az illető, miután ki-
emeltük őt a romok alól – eleveníti 
fel a törökországi eseményeket. Azt 
követően, hogy a mentőegység ha-
zatért Novák Katalin köztársasági 
elnök és Gülşen Karanis Ekşioğlu 
Törökország budapesti nagyköve-
te személyesen köszönték meg a 
szervezet önzetlen segítségnyújtá-
sát. Hatvanban pedig Horváth Ri-
chárd polgármesteri díszoklevéllel 
tüntette ki Bősze Balázst.

A tűzoltó életében fontos szere-
pet játszik a rendszeres mozgás, 25 
éves koráig versenyszerűen spor-
tolt. A harcművészetek közel állnak 
hozzá, barna öves kempós és fekete 

öves jiu-jitsus. Magyar- és nem-
zetközi bajnokságokról rendszerint 
éremmel tért haza. Kilenc MMA 
mérkőzés van a háta mögött, mely-
ből hetet meg is nyert. Egyik évben 
a hatvani Harcosok Éjszakáján is 
feltűnt, 2019-ben pedig a Gyön-
gyösi Katasztrófavédelmi Kiren-
deltség az év sportolójának válasz-
totta. A csoportos mozgás sem áll 
távol tőle, a tűzoltósportnak is szí-
vesen hódol. A Heves Vármegyei 
Katasztrófavédelem által meghir-
detett versenyen a hatvani csapat 
rendszeresen részt vesz, szereztek 
már első helyezést is. – A legjobb 
terápiának tartom a sportot, kikap-
csol, kirántja az embert a hétközna-
pokból, a mindennapok gondjaiból, 
emellett a stresszt is mindig moz-
gással vezetem le – mondja.

Bősze Balázs sok mindennel fog-
lalkozik, de nincs, ami fontosabb 
lenne számára a családtól. Bölcső-
depedagógus felesége, Lili minden-
ben támogatja őt. – Mondanám, 
hogy véletlenül ismerkedtünk meg, 
de nem hiszek a véletlenekben. 
Első pillanattól kezdve éreztünk 
egymásban valami pluszt. Mind-
egy mennyit voltunk egymással az 
ismerkedésünk alatt, olyankor meg-
állt körülöttünk az idő – emlékszik 
vissza. Hozzáteszi, ahol ő gyenge, 
ott - ahogyan ő fogalmaz - kis fe-
lesége erős, és fordítva, ezzel jól 
kiegészítik egymást a mindenna-
pokban is. A legjelentősebb dátum 
a tűzoltó életében kislánya születé-
se. – Összekovácsolt minket Lilivel 
Zia érkezése, mivel szülés közben 
több komplikáció is fellépett. Soká-
ig tartott míg átvészeltük, de mos-
tanra az isteni gondviselésnek hála 
minden rendben van kislányunkkal, 
szeretnénk teljes életet biztosítani a 

szemünk fényének – mondja. Fon-
tosnak tartja továbbá, hogy olyan 
példát mutasson gyermeke számára, 
amivel a későbbiekben érvényesülni 
tud majd. Úgy gondolja, a család a 
legkisebb szociális egység, ez adja 
az élet alapját, mint egy háznál, ha 
az alap nem jó, építkezni se lehet rá. 
Éppen ezért kiemelt figyelmet for-
dít az együtt töltött idő minőségére, 
sokat túráznak, bicikliznek, vagy 
éppen kertészkednek hármasban.

Szabadidejét igyekszik mindig 
hasznosan tölteni Bősze Balázs. – 
Véleményem szerint az ember úgy 
van összerakva, hogy igénye legyen 
a fejlődésre. Ezt úgy lehet elérni, 
ha tanul az ember, vagy gondolko-
dásra ösztönzi az agyát – részletezi. 
Munkája első tíz évében folyamato-
san képezte magát, amit el lehetett 
végezni tűzoltó berkeken belül, azt 
megcsinálta. Tűzoltótechnikusi ké-
pesítést szerezett 2016-ban, ezzel 
középfokú szakirányú végzettsége 
lett. Letette továbbá a felsőfokú 
német nyelvvizsgát, és angolul is 
folyékonyan beszél, emellett a HU-
NOR összes képzését elvégezte. 
Jelenleg a tűzvédelmi előadói vizs-
gaidőpontra vár.

Bősze Balázs örök optimista, sze-
rinte születése óta kíséri őt a sze-
rencse. – Ha mindig mindennek a 
sötét oldalát nézed, akkor soha nem 
tudod meg, milyen a fény. Nincsen 
rossz hír, csak hír, a kérdés, te ho-
gyan értelmezed. Míg más a nega-
tív oldalát látja a dolgoknak, addig 
én megoldást keresek a felmerülő 
problémákra – zárja a gondola-
tait. Hozzáteszi, mások általában 
a sikereket látják csak, a befekte-
tett energiát, és az oda vezető utat 
nem. – Említhetném Mike Tyson 
ökölvívót, vagy Thomas Edisont, a 
villanykörte feltalálóját. Nekik se 
ment elsőre, de addig próbálkoztak, 
amíg elérték a céljukat, és mara-
dandót alkottak – mondja.

Varga Dorottya

Ott legyél jelen, ahol vagy!
Bősze Balázs több mint 15 éve dolgozik a Hatvani Hivatásos Tűzoltó-parancs-
nokságon. Februárban a HUNOR Mentőszervezet tagjaként ő is részt vett a 
törökországi földrengés áldozatainak mentésében, mely során 17 túlélőt sza-
badítottak ki a romok alól. A kutató- és mentőcsapat tagjait, így a hatvani tűz-
oltózászlóst is Novák Katalin köztársasági elnök és Gülşen Karanis Ekşioğlu 
Törökország budapesti nagykövete köszöntötte hazatérése után. Hatvanban 
pedig Horváth Richárd polgármesteri díszoklevéllel tüntette ki a tűzoltót.

Ezúttal a Nefelejcs Báb-
színházat hívták meg, hogy 
vidám műsorral szórakoz-
tassák a gyerekeket. A zené-
vel fűszerezett előadás során 
a közönséget egy-egy dal, 
vers, vagy éppen probléma-
megoldásban való részvétel 
erejéig bevonták a játékba.

Zenés bábelőadás vár-
ta a legkisebbeket a 
VOKE Liszt Ferenc 

Művelődési Házban. A Pity-
pang és Lili című mese fel-
dolgozását – a Grassalkovich 
Művelődési Ház szervezésé-
ben – a Nefelejcs Bábszínház 
hozta el a gyerekeknek, akik 
érdeklődve figyelték a kü-
lönleges műsort. Voltak, akik 
a színpad előtti szőnyegen 
izgulták végig a darabot, és 
voltak olyanok is, akik szü-
leik öléből nézték a mesét. A 
bábelőadás nagy sikert aratott 
a kicsik körében, alig győzték 
sorolni, melyik volt a kedvenc 
részük.

A Pitypang és Lili mesét 
Pásztohy Panka mesesoro-
zatának első három kötete 

alapján dolgozta át a Nefe-
lejcs Bábszínház. A történet-
nek pedig van valóságalapja 
is, hiszen a mesekönyv írója 
is egy örökbefogadott kutyát 
nevelt sok éven keresztül, ez 
adta az alapötletet a társu-
latnak ahhoz, hogy a kutya-
tartásról tartsanak előadást a 
gyerekeknek. Erdélyi Erika 
a bábszínház egyik alapítója 
elmondta, hogy a bábjáték 

abban segít a kicsiknek, hogy 
játékos formában feldolgozza 
a mindennapjaikat. – Ez egy 
kicsit már mondhatni egy 
felelősségteljes mese, mert 
ha játékosan is, de megmu-
tatja, hogy bizony egy kutyus 
nemcsak abból áll, hogy 5 
percig megcirógatjuk, hanem 
sétáltatni, etetni, itatni, gon-
dozni kell. Tulajdonképpen 
arra is szeretnénk felhívni a 

figyelmet, hogy egy kiskutya 
is érző lény, és sok mindent 
megtanít a gyerekeknek. – 
hangsúlyozta.

Erdélyi Erika elmondta azt 
is, az előadás kellékeit saját 
kezűleg, a mesekönyv illuszt-
rációi alapján készítették el, 
nemezelés technikával, így a 
bábjáték alatt sok szép gyap-
júképet is láthattak a gyere-
kek. Rácz-Szénási Réka

Pitypang és Lili 
szórakoztatta 
a legkisebbeket

Honismereti kör: 
fókuszban 
a köztéri szobrok
Egész évben aktív tevékenységet folytat a hatvani Németi 
Gábor Honismereti Kör. Rendszeresen találkoznak minden 
hónap első csütörtökén, ahol a tagok izgalmas előadásokat 
hallgathatnak meg egy adott témából. Most Szinyei András 
alpolgármester tartott képes beszámolót a város szobrairól.

Több éve tart havi rend-
szerességgel összejö-
vetelt a Németi Gábor 

Honismereti Kör. Idén már 
harmadszor gyűltek össze a ta-
gok a Hatvani Rendezvényház 
emeletén található Panoráma 
teremben. A klubnak jelenleg 
42 tagja van, Kalmár Gyulá-
né Sáfrán Erika a kezdetek 
óta részese ennek a közösség-
nek. – Azért szeretek idejárni, 
mert a városomat szeretem, és 
kedvelem a régi múltat, amit 
itt fel lehet fedezni. Az alapí-
tó tagokkal is ezzel kezdtük, 
hogy Hatvant ismerjük meg, 
és ez a honismereti kör jelen-
legi célja is. A tagok minden 
hónap első csütörtöki nap-
ján szervezik a találkozókat, 
ahol önként jelentkezők, vagy 
meghívott vendégek tartanak 
előadást. Most Szinyei András 
alpolgármester beszélt a város 
szobrairól, hangsúlyozva, hogy 
a városi ünnepek és emlék-
művek a lakosság érzéseire is 
hatással vannak. A több mint 

20 éve működő Németi Gá-
bor Honismereti Kör tagjai a 
következő hónapokban is iz-
galmas előadásokon vehetnek 
majd részt, szó lesz például 
Hatvan utcáiról, a városi posta 
történetéről, valamint a he-
lyi ásatásokról is – erről már 
Bartha László elnök beszélt. 
- Mindig próbálunk olyan elő-
adásokat tartani, amilyeneket 
igényelnek a hallgatók, és ami 
érdekes. Annak idején Németi 
Gábor szinte minden előadást 
ő tartott, most viszont én pró-
bálok arra nagyon ügyelni, 
hogy lehetőség szerint minél 
változatosabbak legyenek a 
programok  – részletezte az 
elnök.

Bartha László elmondta 
azt is, hogy a közösség nem-
csak ezeken az eseményeken 
találkozik, hanem alkalman-
ként kisebb kirándulásokat is 
szerveznek, legutóbb például 
a Magyar Pénzmúzeum és 
Látogatóközpontban jártak.

Rácz-Szénási Réka

A családok 
megsegítésén 
dolgoznak
Idén is megrendezte a 
Család- és Gyermekjólé-
ti Szolgálat éves szakmai 
napját. Az eseményen ösz-
szegezték az elmúlt évet, 
valamint ismertették új 
céljaikat és terveiket.

Idén is megrendezte a 
Család- és Gyermek-
jóléti Szolgálat az éves 

szakmai napját. Az esemé-
nyen összegezték az elmúlt 
évet, valamint ismertették 
új céljaikat és terveiket. A 
programon csaknem 50 fő 
vett részt. Lestyán Balázs 
alpolgármester köszöntőjé-
ben méltatta a szolgálatot, 
valamint a családi összetar-
tás fontosságára hívta fel a 
figyelmet. – A társadalom 
egyik legkisebb és legfon-
tosabb építőköve a család, 
ezért fontos, hogy óvjuk 
szeretteink mentális és tes-
ti egészségét is, ehhez se-
gítséget nyújt a Család- és 
Gyermekjóléti Szolgálat is 
– részletezte.

Semperger Katalin, a 
Szociális, Gyermekjóléti 
és Egészségügyi Szolgálat 
vezetője elmondta, hogy 
az esemény minden évben 
népszerű és jó lehetőséget 
kínál a fejlődéshez. – A 

programot egy jogszabály-
változás hívta elő, mely 
szerint a szolgálatnak, min-
den évben egy tanácskozást 
kell tartani. Az esemény 
célja, hogy a megismertes-
se a település szociális és 
gyermekvédelmi helyzetét, 
valamint irányt mutasson 
a fejlődéshez, illetve fontos 
szerepet kap az érzékenyí-
tés is – emelte ki. A ren-
dezvényen Smidné Vereb 
Julianna, a Hatvani Kari-
tatív Összefogás vezetője 
is előadást tartott, amely 
során összegezte eddigi 
működésüket. A család és 
gyermekjóléti központok-
nak szervezett nap elősegíti 
a szakemberek hálózatba 
tömörítését, előremozdítva 
ezáltal egymás támogatását.

Rimán Alexandra
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Víz a mi Kincsünk!
Változatos játékok, látványos kísérletekkel

Egész éves, élményközpontú, vízzel kap-
csolatos szemléletformáló programokat 
tartottak 8 óvodában gyermekek számára 

a Heves Megyei Vízmű Zrt. A program kereté-
ben 519 fő gyermek vett részt.

Résztvevő óvodák: Hatvani Százszorszép 
Óvoda, Hatvani Vörösmarty Téri Óvoda,  Füzes-
abonyi Pöttömke Óvoda És Bölcsőde, Füzesabo-
nyi Hétszínvirág, Mátraverebély Községi Katica 
Óvoda, Zagyvaszántói Gesztenyevirág Óvoda 
És Konyha, Lőrinci „Napsugár” Óvoda És Böl-
csőde, Adácsi Óvoda És Mini Bölcsőde. 

A program tartalmát tekintve a víz természetét 
különböző aspektusokból vizsgálták: tudományos 
megközelítés (kísérletek, magyarázatok), művé-
szi-alkotós tevékenység (virágkészítés papírkro-
matográfiával és eszközhasználattal), mozgásos 
tevékenység (egyensúlyozás, kooperációs játék), 
vödörszámlálás (matematika), hallás érzékszer-
vének bevonása (esőbot). Az óvodák többségében 
forgó rendszerben zajlottak az események, ame-
lyet a gyermekek izgalommal vártak. 

„A játékok során alapvető szempont volt, 
hogy minden gyermek számára, kicsiknek és 
nagyoknak is érdekes, interaktív, élményszerű, 
több érzékszervet foglalkoztat, több tevékeny-
ségtípussal. Nagy jellemző volt rendkívül nyitott, 
együttműködő gyermekekkel találkoztunk és se-
gítőkész, támogató pedagógusokkal. – mondta az 
Tudástársadalom Közhasznú Alapítványtól Ke-
rülő Tünde.

Mindannyiunk számára fontos, hogy minél fi-
atalabb korban már megismertessük a gyerekek-
kel, hogy védeni kell a vizet. Ezekben a játékos 
vízzel kapcsolatos foglalkozásokon a gyerekek 
megismerhetik az élet nélkülözhetetlen alkotó-
elemét, a víz tulajdonságait, és annak fontosságát. 
A KEHOP-2.1.7-19-2019-00008 számú pályá-
zatnak köszönhetően lehetőséget kaptunk, hogy 
az óvodáskorú gyermekeket is meg tudjuk szólí-
tani, ezzel hozzájárulva a vízhasználattal kapcso-
latos szemléletformáláshoz.

Kérjük fogyasztóinkat, hogy
– az üzemzavart és dugulást okozó – nedves 

törlőkendő, tampon, gumikesztyű, rongy – anya-
gokat a megfelelő hulladékedénybe gyűjtsék, 
semmiképpen se dobják a toalettbe!

– a darabos és szilárd hulladékok a szennyvíz-
hálózatba jutva tönkre teszik a szivattyúkat és 
szennyvízátemelőket, üzemzavart, illetve lakott 
területen szennyvízkiöntést okoznak. Kérjük, 
hogy azokat a szemetesben helyezzék el!

– környezetünk megóvása érdekében a veszé-
lyes hulladékot – gyógyszerek, vegyszerek – a 
gyógyszertárban, hulladékudvarban helyezzék el. 

– az ételmaradékokat és zsiradékokat ne a 
szennyvízcsatornába öntsék, mivel a zsírok, ola-
jok kemény szappanszerű lerakódást okoznak, 
amelyek szűkítik a csatornák keresztmetszetét, 
dugulást eredményeznek, valamint növelik a kár-
tevők (rovarok, rágcsálók) megjelenésének való-
színűségét.

Az ivóvíz közös kincs, vigyázzunk együtt kör-
nyezetünkre!

Csatlakozz Te is hozzánk, legyél Te is Vízműves!
Aktuális állásajánlataink:

– Ivóvízhálózat karbantartó
– Vízmérő leolvasó
– Villanyszerelő

Álláshirdetéseinket megtalálja weboldalunkon: 
https://hmvizmurt.hu/cegunkrol/allashirdetesek/

Amennyiben álláshirdetésünk felkeltette ér-
deklődését, kérjük fényképes önéletrajzát küld-
je el a megpályázott pozíció megjelölésével a  
hr@hmvizmurt.hu e-mail címre.
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Érkeznek az új vármegye- és 
országbérletek május 1-jétől a MÁV-
START, a Volánbusz, a MÁV-HÁV 
vagy a GYESV járataira.

Májustól jönnek az új várme-
gye- és országbérletek, me-
lyeket igénybe lehet majd 

venni a MÁV-START, a Volánbusz, a 
MÁV-HÉV vagy a GYSEV járatain. 
Biber Anett, a MÁV Magyar Állam-
vasutak Zrt. szóvivője elmondta, hogy 
minden eddiginél kedvezőbb lesz ez a 
bérletrendszer, az elmúlt három évtized 

legjelentősebb díjszabási fejlesztését 
hajtják végre.  - Ezek 30 napos érvény-
tartamú bérletek lesznek, akiknek van 
diákigazolványuk, nappali, vagy esti 
tagozaton tanulnak, ők 90 százalékos 
kedvezménnyel tudják igénybe venni. 
A vármegye bérlet 9 450 Ft lesz, diá-
koknak 945 Ft. Ha pedig átlépünk az 
utazásaink, vagy mindennapos ingázá-
saink során vármegye határokon, vagy 
a nyári időszakban hosszabb utazásokat 
tervezünk, akkor az országbérletet ér-
demes majd vásárolni, ennek az ára 18 
900 Ft, és diákoknak szintén 90 száza-

lékos kedvezmény él rá, tehát nekik 1 
890 Ft-ba kerül ez a bérlet – részletezte.

A szóvivő hozzátette, hogy a diá-
kok nemcsak az otthonuk és iskolájuk 
között tudják ezentúl igénybe venni a 
kedvezményt, hanem területi korláto-
zás nélkül érvényesíthetik azt. Elmond-
ta továbbá, hogy az intézkedés célja az, 
hogy minél kedvezőbb feltételeket biz-
tosítsanak a közösségi közlekedésben, 
és felvegyék a versenyt az egyéni közle-
kedéssel szemben. Bíznak abban, hogy 
több autós is él majd az új lehetőséggel.

Varga Dorottya

Tömegközlekedés: márciustól 
jönnek az új típusú bérletek



16 HIRDETÉS 2023. MÁRCIUS


